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                   Ilulissat,  31-01-2017  

 

I henhold til § 37 stk. 1 i Inatsisartuts Forretningsorden fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Yder Selvstyret økonomiske tilskud/bidrag til  årlig drift af A/S INI ? hvis tilfældet er,  

hvor meget ?  

2. hvor meget er landskassens andel af kapitalafkast fra A/S INI ved sidste regnskabsår ? 

3. Hvormange penge afsættes der til istandsættelse af udlejningsboliger ? 

4. Hvilken medbestemmelsesret har lejerne til udlejningsboliger og hvilken muligheder 

har de til medbestemmelse ? 

5. Er det rigtigt, at bestemte udlejningslejligheder, der er afsat til bestemte ansatte 

indenfor sundhedsvæsenet ikke kan overtage boligerne til almindelig lejemål efter 7 

års leje ? 

6. Hvilke planer har Naalakkersuisut om evt. overdragelse af A/S INI-s drift til 

kommunerne ? 

7. Har Naalakkersuisuit planer om evt. ændring af byggetilsyn ? og hvis tilfældet er, 

ønskes planerne redegjort. 

8. hvordan prioriteres renovering af gamle lejeboliger ? og hvordan ser planerne ud ? 

9. /hvordan ser seneste tal ud m.h.t. udsatte familier og enkelte personer fra deres 

lejebolig ? 

 

  

 (Inatsisartunut  ilaasortaq, Anthon Frederiksen,  Partii Naleraq) 

 

Begrundelse: 
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Vi ser desværre  gang på gang utilfredshed fra lejerne vedr. boliger, der i det fleste tilfælde 

kræver istandsættelser trods stigende lejeudgifter. Hvorfor det er interessant at vide det 

seneste tiltag m.h.t., hvordan man kan forvente forholdene bliver for fremtiden også m.h.t. 

spørgsmålet vedr.  om A/S INI`s administrering af lejeboliger fremover fortsætter, ikke 

mindst også fordi man i sin tid i forbindelse med kommunalreformens tilblivelse bl.a. var tale 

om, at lejeboligerne igen må overtages af kommunerne ? 

Det er derfor også interessant at vide, hvilke planer på det seneste var sat m.h.t. renovering af 

gamle boliger og dertil afsat økonomiske midler.  

Hvilken indflydelse har lejerne m.h.t.  medbestemmelse og ansvar   

Det er også en kendsgerning, at der af og til klages over byggetilsyn, specielt også når der 

debatteres om skimmelsvamp mv., hvorfor det også er interessant at vide om Naalakkersuisut 

har planer om ændring af byggetilsyns regler ? 

Vi ved af lejeforordningen ændres højest sandsynligt til inatsisartuts forårssamling 2017, da 

flere tallet i inatsisartut ved seneste samling har besluttet, at lejeboliger, der er anskaffet som 

tjenestebolig kan overgå til almindelig leje efter 5 års leje.  

Hidtil  fremkomne oplysninger fremgår bl.a., at sundhedvæsenets tjenesteboliger ikke kan 

overgår til almindelig lejebolig efter 7 år efter nugældende bestemmelser, hvorfor det også er 

interessant at vide om dette oplysning har noget på sig ? 

Vi ved desværre også, at der hele tiden sker ændringer i udsættelser af boliger i negativ 

retning, hvorfor det også er meget interessant at vide, hvad den seneste udvikling er i dette 

tilfælde.  

Svar udbedes inden der er gået 10 arbejdsdage.  


